

POPULATION AND DEVELOPMENT

ISSN 1674-1668

2022

人口与发展

CSSCI来源期刊 全国中文核心期刊 中国人文社会科学核心期刊

4

- 时空分异视角下的社会经济地位与流动人口
长期居留意愿
- 中国已经发生健康贫困的女性化了吗?
——基于“全国健康扶贫动态监测系统数据”的研究
- 低生育背景下家庭支持政策的工具组合与策略选择
——基于QCA的国际比较研究
- 养老机构床位空置分布影响因素的空间分析:
以北京市为例

人口与发展

RENKOU YU FAZHAN

(双月刊)

1994 年 12 月创刊

时空分异视角下的社会经济地位与流动人口长期居留意愿 姜俊丰(2)

公共服务供给对流动人口的“挤出效应”与“选择效应”

——基于 2017 年全国流动人口动态监测数据的分析 魏新月(15)

居住空间融合能否带来更高的生活满意度?

——基于农民工城市社区居住状况的经验研究 邓睿, 郑强(28)

跨越户籍界限的“绿卡”:居住证对农村流动人口城市融入的影响

..... 林龙飞, 陈传波(39)

中国少数民族流动人口的空间格局及其影响因素

——基于 2010 年人口普查分地级市数据的分析 许庆红, 王英琦(50)

产业集聚模式对城市人口规模的时空效应研究

——来自 275 个地级及以上城市的经验证据 宫攀, 张槊(59)

• 重大项目专栏之社会融合研究 •

中国已经发生健康贫困的女性化了吗?

——基于“全国健康扶贫动态监测系统数据”的研究

..... 孙晶晶, 董舞艺, 崔牛牛等(75)

2022

4

7月29日出版

总第163期

低生育背景下家庭支持政策的工具组合与策略选择

——基于QCA的国际比较研究 满小欧,刘嘉桐(91)

经济脆弱地区的家庭资本与儿童早期发展 李英,赵姝航,吕欣(102)

• 老龄研究 •

养老机构床位空置分布影响因素的空间分析:以北京市为例

..... 汪斌,武继磊,高云霞(118)

老年人口日常生活自理能力城乡差异分析

——基于CHARLS(2018)数据的实证分析 张雪,李伟,张欣等(129)

长期护理保险对失能老人家庭代际支持的影响研究 舒展,韩昱(143)

• 人口健康研究 •

我国农村地区围更年期女性生殖健康状况调查

——以中国计生协取环项目为例 宗占红,孙晓明,舒星宇等(155)

期刊基本参数:CN11-5646/F*1994*b*16*160*Zh*P*¥32.00*1000*13*2022-07

本刊声明:

1. 本刊所刊载文章只代表作者个人观点,其文字、名誉权均由作者自负。
2. 请勿“一稿多投”,凡投往本刊的稿件应保证此前未在其他媒体或网络登载过;向我刊所投稿件自投稿之日起三个月内未见本刊通知录用者,方可另行处理。
3. 本刊所载文章,欢迎转载,但转载前后请与本刊联系。
4. 本刊已在中国知网、万方数据、北京期刊网、中国社科院网、超星等数字媒体发布。
5. 所有在本刊刊发的稿件,本刊同时享有编辑加工权及网络版权。

Influence of Socioeconomic Status on Long – term Residence Willingness Among Chinese Internal Migrants ;a Temporal and Spatial Perspective JIANG Jun-feng(2)

the“Crowding – out Effect”and“Selection Effect” of the Supply of Public Services on the Floating Population —Based on the Analysis of the National Floating Population Dynamic Monitoring Data in 2017 WEI Xin-yue(15)

Can the Living Space Integration Bring Higher Life Satisfaction ? ——An Empirical Study Based on the Living Condition of Migrant Workers in Urban Communities DENG Rui,ZHENG Qiang(28)

“Green Card” Crossing the Boundary of Household Registration ; Influence of Residence Permit on Integration of Rural Floating Population LIN Long-fei ,CHEN Chuan-bo(39)

The Spatial Pattern and Influencing Factors of the Migrant Ethnic Minorities in China ——An Analysis Based on The Prefecture – level Data of The 2010 Census XU Qing-hong ,WANG Ying-qi(50)

Spatial and Temporal Effects of Industrial Agglomeration Pattern on Urban Population Scale ——Empirical Evidence from 275 Cities at Prefecture Level and Above GONG Pan ,ZHANG Shuo(59)

Has the Feminization of Health Poverty Occurred in China ? ——Based on the Data of the National Health Poverty Alleviation Dynamic Monitoring System SUN Jing-jing ,DONG Wu-yi ,CUI Niu-niu et al. (75)

The Policy Tool Combination and Strategy Selection of Pro – family Policy under the Background of Low Fertility ——An International Comparative Study Based on QCA MAN Xiao-ou ,LIU Jia-tong(91)

The Family Capital and Early Childhood Development in Economically Vulnerable Areas of China LI Ying,ZHAO Shu-hang ,LV Xin (102)

Spatial Analyses of Bed Vacancy of Nursing Homes in Beijing WANG Bin ,WU Ji-lei ,GAO Yun-xia(118)

An Analysis of Urban – Rural Difference of Self – care Ability of Seniors——An Empirical Analysis Based on CHARLS(2018)Data ZHANG Xue ,LI Wei ,ZHANG Xin et al. (129)

The Effects of Long – Term Care Insurance on the Intergenerational Support of the Disabled Elderly SHU Zhan ,HAN Yu(143)

A Survey on the Reproductive Health Status of Peri – menopause Women in Rural China ——Case of IUD Removal Program of China Family Planning Association ZONG Zhan-hong ,SUN Xiao-ming ,SHU Xing-yu et al. (155)

Published by the Editorial Board of Population and Development ,Peking University ,

Beijing 100871 ,China[Fax;86 – 10 – 62751976 ;E-mail;rkyfz@pku.edu.cn]

Editor in Chief:CHEN Gong ;Executive Editor :MU Guang-zong

Deputy Editors in Chief :LIU Lan ,WU Ji-lei ,LIU Tian-li

General Editor in Charge :Gu Jian-tang